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Spoštovani, 

- Jure Leben, minister za okolje in prostor; 

- Simon Zajc, državni sekretar ministrstva za okolje in prostor s sodelavci; 

- državne svetnice in svetniki; 

- poslanke in poslanci; 

- uvodni razpravljavci: 

mag. Sonja Šmuc, generalna direktorica GZS; 

Janko Kramžar, predsednik GIZ-SLOCERO; 

Marjan Leban, član upravnega odbora Sekcije plastičarjev na OZS; 

Jaka Kranjc, Ekologi brez meja;  

udeleženci posveta, ostali razpravljavci, zainteresirana javnost in 

predstavniki medijev. 

 

Dovolite mi, da vas v svojem imenu in v imenu drugega doma slovenskega 
parlamenta izrečem dobrodošlico na današnjem posvetu. 
 
Ravnanje z odpadki je tema, ki zadeva vsakogar. Ne gre za neko suhoparno in 
nerazumljivo tematiko, ki bi se strogo dotikala strokovnih služb na ministrstvih, 
komunalnih podjetij in zbornic, inšpekcij … Zlasti zadevajo nas prebivalce 
Republike Slovenije, ko nekaj ne deluje ali popolnoma zataji. Še več, oči javnosti 
in medijev se zazro v problem najbolj takrat, ko je lahko za okolje in ljudi 
nevarno. Lanskoletne kaotične razmere na področju komunalne odpadne 
embalaže in odpadnih nagrobnih sveč so nastale zaradi zatajitve sistema 
ravnanja z odpadno embalažo in odpadnimi nagrobnimi svečami, ki so 
zahtevale interventno ukrepanje države. Na srečo smo se tokrat izognili še 
hujšim težavam z zdravstvenimi in okoljskimi tveganji. Državni svet je takrat 
pozdravil napore ministrstva za okolje in prostor, ki je pri obravnavi teme v 
prvo vrsto postavil javno dobro, ne dobiček.  
 



 
 

Dejstvo je, da moramo v takšnih primerih vsi javni nosilci stopiti skupaj in s 
skupnimi močmi ter prizadevanji najprej zagotoviti zdrav in učinkovit sistem 
ravnanja z odpadki. In veseli me, da smo danes, leto kasneje na tem področju 
prešli v višjo prestavo, ki problem ne ureja več urgentno ali interventno, 
temveč sistemsko. 
 
Državni svet se zavzema za takšno sistemsko spremembo veljavne zakonodaje 
in vzpostavitev dolgoročno vzdržnega sistema ravnanja z odpadki, ki bo 
preprečil ponovitev lanskoletne situacije. Ne pozabimo, da jo je na koncu 
morala reševati država z javnimi sredstvi. Med državnimi svetniki prevladuje 
prepričanje, ki ga podpirajo globalni trajnostni trendi, in sicer da je treba pri 
posodobitvi predpisov slediti krožnemu gospodarjenju z odpadki. Veljavni 
sistem ravnanja z odpadki ne upošteva elementov uravnotežene in 
porazdeljene odgovornosti med vsemi deležniki, saj nosijo nekateri deležniki, 
denimo komunalna podjetja, bistveno večje breme in tveganje kot družbe za 
ravnanje z odpadno embalažo, ki zasledujejo pretežno ekonomski interes in ne 
nosijo posledic nedelujočega sistema. Pri odločanju o dolgoročnejših ukrepih, in 
danes bomo v tem kvorumu veliko govorili o tem,  je treba spodbujati 
trajnostno razmišljanje o uporabi embalaže, ki predvideva prepoved uporabe 
enkratne odpadne embalaže ter druge prav tako trajnostne ukrepe za 
omejevanje nastajanja embalaže ter njene slabe kakovosti.   
 
Kot predstavniško telo različnih interesnih skupin se v Državnem svetu želimo 
pri tem sistemskem pristopu fokusirati še na vprašanje zelene odgovornosti in 
inovativnega vedenja. Pomembno je, da kot država podpiramo in prepoznamo 
inovacije, ki bodo usmerjene v snovno predelavo odpadkov na izvoru. Zakaj je 
to tako zelo pomembno? V luči zasledovanja globalnih ciljev trajnostnega 
razvoja se vsi zavedamo pomena zmanjšanja količine odpadkov na izvoru, 
vendar njihovega nastajanja ne moremo popolnoma ustaviti oziroma 
preprečiti. Temu bo kos le lastna sodobno razvita infrastruktura za ravnanje z 
odpadki, saj bomo brez nje talci držav, ki to že imajo. V Državnem svetu si ne 
zatiskamo ne oči ne ušes tudi pri izzivih, kot so sežigalnice. Problem izbire 
lokacije je pregovorno večen problem o tem, kako zgraditi okoljsko in družbeno 
sprejemljivo sežigalnico z možnostjo energetske izrabe odpadkov. Sprašujem 
vas, če je uspelo Dunaju, zakaj ne bi uspelo tudi Sloveniji? 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Pa da ne prehitevamo z zaključki že v uvodu posveta, ki mu bodo zagotovo 
sledile številne javne razprave po vsej Sloveniji.  Danes imamo premierno 
priložnost, da z mnenji in razmišljanji tvorno sodelujemo pri iskanju trajnostnih 
rešitev ravnanja z odpadki. Veseli me, da bodo svoje poglede z vami delili tudi 
naši državni svetniki, naj izpostavim kolege Milana Ozimiča, mag. Marka 
Zidanška in Srečka Ocvirka. Predstavljene poglede bomo objavili tudi v e 
zborniku, ki bo služil kot odlična podpora ministrstvu pri pripravi končne 
zakonodajne rešitve. In nenazadnje veseli me, da smo uspeli na vse-vključujoč 
način pravočasno v proces pritegniti civilno družbo pred politiko. Naj to 
postane vzorna praksa še za druge sistemske rešitve, ki jih je na naših mizah 
vsak dan več, ne manj. 
 
Hvala za pozornost in plodno razpravo vsem.  
 
 


